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Opinions 
Pubîiquem a continuació ¡es «Opinions» rebudes aquest mes i alguna 

que en et número anterior no es va poder publicar per falta d'espai. 

Agraim a tots la seva aportado i esperem que l'exit de la secció no 
decaigui en et futur, ja que considerem que és la tribuna més adequada 
per a exposar i donar a conèixer problèmes i solucions, i per a crear 
un sentit de responsabilitat davant dels mateixos. 

Moites gràcies a tots. Us recordem que les vostres «Opinions» podeu 
adreçar-les a: Isabel Valls (Can Elies). 

DECEPCIÓ 
Al llegir en el número anterior d'à-

questa revista l'article «Noves Escoles 
per al nostre pöble», que firma la Sra. 
Caterina Escobairó, vaig experimentar 
una forta decepció i suposo que tam-
bé l'hauran sentida tots aquells que 
sense prejudicis, partidismes ni egois-
mes, vàrem intervenir en la polèmica, 
pel que veig per algú desagradable, 
de donar un enfocament a l'ensenya-
ment en el nostre pöble. 

En primer Hoc, crec que val la pena 
aclarir que sempre resulta perlliós el 
jutjar prematurament, com en aquest 
cas sembla que s 'ha fat, les actituds 
dels altres. 

Inclús en el detall d'estudiar la for-
ma de la taula per les reunions que 
tenien que fer-se a Paris, sobre el 
Vietnam, s 'ha de fer notar que si la 
taula és rodona no té presidencia, en 
canvi d'altra manera tindria uns llocs 
de preferencia. Això tan insignificant 
de cara a aquests senyors que, enca-
ra que somrlents i simmpàtics davant 
les càmares, están moites vegades si 
limit de la paciència, podria èsser ìa 
gota d'aigua que farla vessar el got 
replè. 

Però bé, sembla que m'he sortit 
del tema; el que cal aclarir és que 
nosaltres no discutiem «futeses» com 
s'insinua en aquell article, sino que el 
que s'estudiava era quelcom més im-
portant. com és el problema de les 
futures escoles per als nostres fills. 

Si, com diu la Ilei, en el nostre pö-
ble poden construír-s'hi quatre noves 
escoles, valia la pena de pensar on 
convenia més situar-Ies, no segons 
una persona sino puisant l'opinió de 
molts pares; això era el motiu de les 
reunions. Ultimament, amb l'aparició 
del «Libro Blanco», que diu que l'en-
senyament mitjà (Batxillerat Elemen-
tal) desapareixerà i que l'ensenya-
ment primari será obligatori fins els 
14 anys, crec que aquest estudi valia 
la pena de fer-lo. 

Espero que així justifiquem les reu-
nions fetes i que no podran continuar 
tractant-nos d'innocents, com en l'ar-
ticle es feia. 

Jaume Valls 

SOBRE UNA NOTA DE 
LA REDACCIÓ 

Acabo de llegir la coMaboració, Que 
en pensem de la violència?, i m'he 
donat compte que, després de la sig-
natura —Mique l Colomer— hi havia 
una sorprenent «nota» de la redacció 
que té per finalitat — s u p o s o — acabar 
d'omplir la plana. 

L'anomenada «nota» diu: « I sense 
voler tallar les aies de l'articulista (?J 
creiem oportú concretar que...». 

Jo em pregunto, ¿concreta alguna 
cosa aquesta «nota»? Cà, les tres con-
dicions que anomena per admetre la 
violència, en M. Colomer ja les ano-
mena; 

«Si la gent ha esgotat tots els mé-
dis pacífics, i no hi ha solucló a les 
bones i és necessària una solució, 
aquesta haurà de ser violenta. Es com-
pren fàcilment que no es pot prendre 
la decisió de Multar amb violència sen-
se haver-ho pensât bé, cai pensar-ho 
molt abans de decidir-se a matar gent, 
que sempre hauria de ser la minima 
possible.» 

LIevat d'això la «nota» queda anul-
lada, 0 solament vai per assabentar 
d'una lectura que han fet els senyors 
autors de la «nota». Tots els espa-
nyols li agra'im llur lectura. Tot sigui 
per fer pujar el percentatge nacional 
de lectors. 

Jo pensava que les «notes» de ¡a 
redacció s'acostumaven a fer per 
aclarir, respondre o concretar un ar-
ticle, però no — c o m en aquest c a s — 
per suplir l'espai d'un anunci. 

En quant a que la Pau autèntica r.o 
és la que causa por, ni la que Higa 
de mans, ni la que té gust de mort, 
ni la que fa mal, ja ho sabia. 

Però, qui sap si la d'algun Hoc no 
és aquesta? 

Josep M.' Roger 

AUN PODEMOS HACER M A S 
Todavía me parece oir el eco de la 

música del típico «Ball de Gitanes» 
que este año se ha celebrado en nues-
tra localidad después de 15 años que 
no se venía haciendo y que, según 
los entendidos, no estuvo del todo 

mal. Como todas las cosas, ello ha 
requerido un esfuerzo, tanto para los 
participantes como para los promoto-
res, incluso puede que también haya 
representado un esfuerzo económico, 
Esto último lo lamentaría de veras, 

Después de felicitar efusivamente 3 
unos y a otros, quiero hacerles las si-
guientes reflexiones. ¿ O s habéis dado 
cuenta que una labor que ha durado 
unos cuatro meses y que habéis lle-
vado a buen término, demuestra vues-
tras aptitudes para hacer algo aúr 
más positivo de lo que habéis reali-
zado? No podríais prestar vuestra co-
laboración para el logro de otros fines 
quizás más importantes?, no solamen-
te los organizadores sino todos ios 
que han participado. Nuestro pueblo y 
nuestra sociedad lo necesita de todos 
vosotros y de los demás. ¿Verdad? 

Falcó 

FEM HISTÒRIA 
A mi, no m'hi va res 

M'ha semblât adient aquest títol 
perqué lleglnt l'última revista del 
«Ronsana» he pogut constatar que 
amb tota aquesta, diguem-ne polèmi-
ca del grup escoltar, s 'ha interessai 
a un sector força nombres del pöble, 

Aquí va la meva opinio, i que cons-
ti que per la meva condició, no tinc 
arrels massa fondes ni a un sector 
de barri ni a l'altre (la primera vega-
da que vaig veure Santa Eulalia eni 
va agradar molt i n'estic joiós, per-
qué en molts punts que he estât, lie 
dit que el meu pöble és com un pes-
sebre, que no té carrers, que això és 
un gran aventatge perqué avui dia 
s 'està massa pie de grans nuclis, so-
rolls i de no poder veure el sol i la 
natura cara a cara). 

Eis anys han passai i ara, tèi, re-
sulta que això mateix és un gran pro-
blema. Perqué si fem història, tin-
drem d'acceptar que el primer grup 
escolar estava i està enclavat a ú 
Sagrera, amb l'inconvenient que els 
nens i nenes del Rieral tenien forço-
sament de traslladar-se a peu 0 en 
bicicleta dos quilòmetres o més, per 
assístir a l'escola, això quan feia fred, 
calor o plovia, és un bon inconve-
nient, però més encara si hi posem 
que aquest tret és quasi tot per car-
retera força transitada per autos ¡ 
camions, i ja sabem que eis jovenets 
de vegades no tenen pas massa cura 
de guardar-se dels perills. 

Llavors va semblar molt ben fet 
el grup que ara està enclavat al 
Rieral per treure aquests inconvé-
nients i perills, perqué aquest abans 

êiechic^dad P A L M A R 
instalaciones de a g u a y electricidad industriales y domésticas 

I luminación de jardines y piscinas 

Colocación de bombas sumergidas superficie y depósitos a presión de Comercial «HUMET»/ S.A. de Santa Perpetua 

Pisos CARETA (Eí ñieral) 
SANTA EULALIA DE RONSANA 
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